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0 P E R S P E K T I V N E M  R A Z V O J U  P O D J E T J A
SO RAZPRAVLJALI NA TOVARNIŠKEM ODBORU SINDIKALNE PODRUŽNICE PODJETJA
N a dnevnem  redu  je  b ila tud i 

točka: PERSPEK TIV N I RAZVOJ 
PODJETJA, ki jo  bom o v tem  
sestavku  podrobneje  prikazali.

Uvodoma je  p redsedn ica tov. 
Anica R ozm an poudarila , da bo
m o v p rihodn je  m orali resno raz
p rav lja ti o popolni avtom atizaciji 
in  m ehanizaciji proizvodnje, če 
hočem o doseči večji dohodek 
p o d je tja  in ustrezno  tu d i višje 
osebne dohodke. Om enila je, da 
tren u tn o  sicer še ni podrobno  iz
delanih štud ij za konkretne raz
prave, da  p a  je  m ožno obravna
vati posam ezna vp rašan ja  vsaj 
načelno, bolj konkretno  p a  avto
m atizacijo  tkaln ic, po trebno  spe
cializacijo, selitev obra tov  in del
no tu d i vp rašan je  42-urnega de
lovnega tedna.

N a seji je  govoril tud i glavni 
d irek to r tov. Rudi Polak, ki je 
dejal: »Perspektivni razvoj pod
je t ja  je  funkcionalno vezan na  
dohodek p o d je tja . Čim večji bo 
in  čim  več sredstev  bo na  razpo
lago, to liko  več bom o lahko in 
vestira li tu d i v razvoj pod je tja . 
Sam  razvoj pa  lahko delim o v 
dva b is tvena  dela, in  sicer:

1. n a  naš in te rn i perspektivni 
razvoj, v ka terem  predvidevam o 
av tom atizacijo  tkalnic, zam enjavo 
d o tra janega  stro jnega  parka , ple- 
m enitiln ic in nabavo n a jn u jn e jše  
oprem e za predelavo sin tetičnih  
vlaken (polyester) in

2. na  skupno akcijo  pod je tij 
bombažna! in d u s trije  p reko  Po

slovnega združenja  s p redvideni
m i cen traln im i plem enitilnicam i 
v treh  bazenih, in to: MTT, Pre
bold in  Tekstilindus.«

Glede no tran jega  razvoja je  tov. 
Polak dejal, da ga lahko razdeli
mo: na  avtom atizacijo  zastarele
ga stro jnega  p a rk a  v tkalnicah, 
k je r  je  večji del statev  že sta rih  
preko  60 let, n a  dopolnitev izrab
ljene oprem e in  na  investicije z 
ozirom  na  prehod  na  izdelavo sin 
tetičn ih  vlaken. V 
je  tov. Polak dejal: »V našem  
p o d je tju  je  velik del stro jev  ze
lo izrab ljen  in nam  ne dopušča 
konkurenčnega poseganja niti na 
dom ačem  n iti na  tu jem  tržišču. 
A vtom atizacija stro jnega  p a rk a  je  
zato  najbo lj u tem eljena in  tud i 
najbo lj po trebna. Po grobem  per
spektivnem  p lanu  predvidevam o, 
da jo  bom o izvedli v treh  do š ti
rih  letih . Po zaslugi Poslovnega 
združen ja  nam  je  uspelo, da bo 
m o 50 odsto tkov sta tev  lahko ku
pili iz uvoza, ostalih  50 p a  doma. 
S tatve iz uvoza so nam reč cenej
še ko t dom ače, k a r je  velikega 
pom ena z ozirom  na  sredstva, ki 
jih  im am o in ki jih  .bomo imeli 
v perspektiv i na  razpolago. Ra
čunam o, da bom o prve statve iz 
uvoza dobili že m eseca ju lija  te r  
zaključili uvoz z m esecem ok to 
brom . Za dom ače sta tve pa  p red 
videvam o, da bodo prišle v m e
secu decem bru in  jan u arju .

Pravilno ob veščan je  
članov kolektiva  
je naša dolžnost

Vm islih im am o nam reč tis to  
obveščanje v p rep ro sti in  razum 
ljivi obliki, ki brez p rik riv an ja  
pove članom  o raznih  p rob le
m ih in  slabostih , o napakah  in 
uspehih , o nepravilnih odnosih 
— sk ra tk a  — o vsem, kar om o
goča ozirom a onem ogoča uspešno 
delo kolektiva in  posam eznika, 
razvoj in napredek  p o d je tja  te r 
pravilne in  zdrave delovne in živ
ljen jske  pogoje.

Da je takšno  obveščanje nu jno  
potrebno , poudarjam o  na raznih 
sestank ih  in sejah, vendar na  ža
lo s t koristi, ki jih  takšno  obve
ščan je  nudi, ne znam o sp rav iti 
p reko  zapisnikov. To je  sicer ža
lostna  ugotovitev, vendar velja za 
vse družbeno-politične organizaci
je  v p o d je tju  in tud i za sam o
upravne organe.

V eni p re tek lih  številk sm o 
sicer dovolj jasno  povedali, kdo 
vse bi lahko in tud i m oral p re 
ko našega glasila obveščati člane 
kolektiva o p roblem ih, uspehih, o 
po teku  dela in  o p o trebn ih  akci
jah , vendar so ostale  razm ere ne
sprem enjene. Sem  in t ja  kak se
stavek o poteku sestanka, sem 
in tja  kaki zaključki, to  je  vse, 
k a r  so organizacije sposobne p ri
spevati. K daj bom o torej p rišli 
tako  daleč, da bodo vsi forum i 
v p o d je tju  spoznali, kako izredne 
m ožnosti jim  prav  glasilo nudi za 
vsestransko  in sistem atično ob
veščanje?

D ejstvo je, da v listu  ob jav lja
mo gradivo, ki ga im am o na  raz

polago. V časih je  vsebinsko do
bro, včasih tud i ne, vendar u red 
niški odbor in  u rednik  tu  bistve
no ne m oreta  več vplivati, poseb
no zato ne, ker je  gradiva skoraj 
vedno prem alo. P ri vsem  tem  pa 
je  v po d je tju  toliko raznih  zani
m ivosti, problem ov, nalog in tud i 
nejasnosti z raznih področij de
javnosti, o ka terih  bi nu jno  m ora
ti obveščati kolektiv, ka te re  bi 
'članom  m orali obrazložiti in p ri
kazati takšne kot so: brez p rik ri
vanja, brez olepšavanja. Vse to  
in v tak i obliki bi odgovorni fo
rum i in  posam ezniki nu jno  m o
rali dati članom  kolektiva, če ho
čemo, da  bom o neposredne pro- 
izvajavce zain teresirali za pam et- čidel 
no gospodarjen je  in  up rav ljan je , sicer: 
Razume se, da tu d i sam o našte
van je  rezu lta tov  in napak  dosti
k ra t ne zadostu je, ker so vsi ti 
podatk i največkra t vezani na  do
ločene pojm e in oblike, ki so ja s
ni le redkim  članom . V takem  
p rim eru  je  nu jno , da poleg vseh 
podatkov tud i obrazložim o vse ta 
ke nejasnosti, ne glede naA o , v 
kakšno področje  posegajo.

V b istvu  nam  gre to rej za to, 
da bi v p rihodn je  uvedli u s tre 
zen sistem  obveščanja, v katerem  
ne bi bilo plehkih sestavkov, ki 
zaradi dolgoveznosti in gole na
čelnosti nič ne povedo in zato ni
so n iti zanim ivi n iti koristn i. Ne 
rečem o sicer, da doslej sestav
kov, ki bi vsestransko odgovar
jali, n i bilo, vendar smo bili pri- 

(nadaljevanje na 6. stran i)

N ašo investicijsko politiko bo 
treb a  prvenstveno o rien tira ti tudi 
na  zam enjavo do tra jan ih  tisk a r
skih stro jev  in ostalo  oprem o v 
p lem enitilnicah za p lem enitenje 
tkan in  iz različnih m ešanic polye- 
stersk ih  vlaken. Za predelavo sin
te tičn ih  vlaken bo po trebno  v 
prediln icah  izvesti le m anjše  re 
konstrukcijske  sprem em be, m ed
tem  ko bi bilo  v plem enitilnicah 
treb a  nabaviti predvsem  term o- 
fiksirno napravo te r  oprem o za 

nadaljevan ju  barvan je  tov rstn ih  tkanin.
P redenje  p re je  iz m ešanic sin

tetičn ih  vlaken predvidevam o 
predvsem  v predilnici ob ra ta  II 
te r  zaradi tega tren u tn o  ni m isli
ti na realizacijo p ro jek ta  prese
litve in  koncentracije predilnic na 
področju  ob ra ta  I.«

Tov. Polak je  om enil tudi to, 
da je  s postavitv ijo  kotla v ob ra
tu  II  sedaj ne le dovolj pare  za 
dosedanje kapacitete, tem več da 
razpolagajo sedaj tud i z viškom  
pare, kar nam  narekuje, da raz
m islim o o specializaciji plemeni- 
tilnice o b ra ta  II na p lem enitenje 
sin tetičnih  tkan in  te r  tako  ustva
rim o pogoje za čim  večje izkori
ščanje pare.

P ri drugi akciji gre predvsem  
za povečanje kapacite t plemeni- 
tilnic, ki naj bi omogočile ple
m enitenje večjih količin surovih 
tkanin , ki jih  izdeluje naša  tek
stilna  ind u s trija  in katere  je  bilo 
treb a  doslej nerentabilno  izvaža
ti. Tako oplem enitene tkanine bi 
ustvarile  pogoje za ren tab iln i iz
voz. Predvideno je, da se bodo 
določena m an jša  p o d je tja  odpo
vedala investiran ju  v povečane 
lastne plem enitilnice. P ro jek t je  
p redan  v proučitev  odgovornim  
organom  Izvršnega sveta. S troški 
ozirom a potrebne investicije bo
do znašale okoli 7 m ilijard  di
narjev , za k a r seveda pod je tja  
n im ajo  lastn ih  sredstev, vendar 
so predstavnik i združenja  nalete
li na veliko razum evanje p ri Go
spodarsk i banki, ki bo dala 
ustrezne kredite. Zato lahko ra 
čunam o, da  se bodo investicije 
km alu  začele odvija ti te r bo re
alizacijo celotnega p ro jek ta  mož
no dovršiti postopom a v petih  
do šestih  letih.«

V razpravi so b ila  iznešena 
m noga vprašan ja , in to: kaj bo 
s starim i tiskarsk im i stro ji, kaj 
s česalnico v o b ra tu  I, ki ni iz
koriščena, kako bo s p rostorom  
za m ontažo novih stro jev , kako 
z nerentabiln im i artik li, kako z 
42-urnim delovnim tednom ?

N a postavljena vp rašan ja  je  ve- 
odgovoril tov. Pollak, in 
»Stare tiskarske s tro je  bo

mo predvidom a dem ontirali, ker 
so do tra jan i te r  na n jih  ni m o
goče izvršiti rekonstrukcije . Raz
m išlja ti bo treba  tud i o koncen
trac iji česalnih strojev, kar je  
tesno povezano tud i s specializa
cijo predelave sin tetičnih  vlaken. 
Glede nerentabiln ih  izdelkov smo 
podvzeli energične ukrepe, da se 
njihovo število zm anjša. Poseb
na  kom isija, postavljena s s tra 
ni Upravnega odbora ta  problem  
rešuje s tem , da postopom a za
m enju je  nerentabilne artikle.«

Glede 42-urnega delovnega te
dna pa je  tov. Polak dejal: »Ta 
sk ra jšan i delovni teden bi m o
ral veljati zlasti za pod je tja , ki 
delajo v treh  izmenah. Za njego
vo uvedbo pa  je  seveda treba  
ustvariti tako  proizvodnjo, da

ostane nivo osebnih dohodkov pri 
42-urnem delovnem tednu  isti kot 
p ri sedanjem  delovnem času. Za
rad i dosedanjih  slabih izkušenj 
p ri uvajan ju  skrajšanega delov
nega časa m oram o biti p ri tej 
akciji zelo previdni, vendar pa  
sem prepričan, da bom o s skup
nimi' napori to  -akcijo lahko spe
ljali, upoštevaje p ri tem  kvalitet
ni dvig artiklov, ki predstav lja  
dokajšnjo  n o tran jo  rezervo, uved
bo avtom atizacije te r  osvojitev 
predelave sin tetičnih  vlaken.«
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Podpredsedn ik  Izvršnega  sveta  
SR S love n ije  - tov. Janko Sm ole  
v našem podjetju

Janiko Smole

V sredo, 22. m aja je pred šir 
Šim političnim  aktivom  v na
šem pod jetju  govoril pod
predsednik izvršnega sveta 
Slovenije i:n kandidat za re
publiški zbor Janko Smole.

Tovariš Smole je odgovar
jal na nekatera vnaprej po
stav ljena vprašanja, kot so: 
specializacija proizvodnje, ko
operacija, integracija, 42-urni 
delovni teden te r  n a  direktno 
postavljena vprašanja udele
žencev. Vsa vprašanja je  tov. 
Smole prikazal v povezavi s 
trenutno  ekonom sko situacijo 
našega gospodarstva. Poseb
no obširno je  obravnaval 
vprašanje izvoza, pametnega 
plan iran ja in investiranja, 
vprašanje turizm a itd.

Mnogi podatki in obrazlo
žitve, ki jih je povedal tov. 
Smole bodo imele pozitivne 
posledice za nadaljn je delo 
podjetja.

Člani podjetja so tov. Smoleta pozorno poslušali

I Na 3. strani si oglejte | 
volitve v slikah 1



Kako ekonom ske enote  
izvršujejo m esečn o  svoj plan

V sestavku so zajeti odsto tk i 
izpolnitve za navedena obdobja, 
hk ra ti pa tud i razlogi ozirom a 
zapreke v posam eznih enotah, ki 
so vplivali na  delne neizvršitve 
p lan iran ih  količin.

PREDILNICA I

Ta enota je dosegla aprila le 
98,8 % v efektivnih kilogram ih, 
m aja  pa 103,6%. K um ulativno zna
ša njen uspeh za prvih pet mese-

Gostje in ostali udeleženci na otvoritveni svečanosti poleg novega kotla

cev 101,7 %. V prediln icah je se
daj situacija  glede osnovnega m a
teria la  stab iliz irana te r  zato  v 
bodoče ne bo prišlo  do večjih 
težav zaradi pom an jkan ja  surovin 
ko t se je  to  dogajalo v prvih  
m esecih tega leta. K ljub vsem u 
pa  kvalite ta  p re je  še vedno v ce
lo ti ne ustreza in povzroča težave 
v tkalnicah. Da bi p red iln ica I 
odpravila predvsem  nopkavost 
m ora  v celoti izvesti rek o n s tru k 
cijo  m ikalnikov. Ta rek o n s tru k 
c ija  bo končana k rajem  jun ija . 
Problem  so tud i prstančevi s tro 
ji, ki še niso v celoti u re jen i ozi
rom a rekonstru iran i. P rediln ica 
im a sta lne težave tud i z bom ba
žem, ker ne ustreza  norm ativom . 
V om enjenih  p rim erih  seveda tu 
di p re ja  ne m ore ustrezati, in 
vse kaže, da  se stan je  p ri izdelavi 
p re je  Nm 34 in navzdol še nekaj 
časa ne bo izboljšalo.

PREDILNICA II
Predilnica II  je  dosegla aprila 

106,0%, m aja  pa  100,3%. K um ula
tivno pa  sam o 99,4%.

Prediln ica ni izpolnila p lana  v 
prvih  m esecih predvsem  zaradi 
večkratn ih  p rem enjav  na stro jih  
in  zarad i p o m an jkan ja  e lek trič
nega toka. P rim an jku je  j i  tud i 
u tenzilij, ki so bile naročene že 
le ta  1962 pa  jih  doslej še niso do
bili. E no ta  bi po trebovala  tud i 
3000 vreten  in  travelarjev . Zaradi 
slabega bom baža so celo m orali 
zm an jša ti ob ra te  na  m ikalnikih, 
k a r  seveda d irek tno  zm an jša  p ro 
izvodnjo. V času  dopustov bodo 
izpad p lana  poskušali nadokna
d iti z nočno izm eno, k e r  ga do-

sedaj niso uspeli k ljub  nedeljske
m u delu.

PRED ILN ICI SKUPAJ
Uspeh obeh p red iln ic  za april 

je  99,7%, za m aj 102,4% in  kum u
lativno za p rv ih  pet mesecev 
100,8%. Skupno to re j nekako le 
dosegata zadolžitve, čeprav bi ob 
ure jen ih  razm erah  rezu lta t bil ne
p rim erno  večji.

TKALNICA I
E no ta  je  izvršila p lan za april 

s 101,9% in za m aj s 100,1%. K u
m ulativno  pa  je  dosegla 105,9%. 
V p re jšn jih  številkah sm o p o ro 
čali o izredno velikih uspeh ih  te 
enote, vendar je  ko t podatk i ka
žejo, krepko nazadovala. P roble
m e ji zadn ja  dva m eseca povzroča 
izredno visoka številka odsotnih , 
saj znaša povprečno 95 ljud i na  
dan. P roblem  jim  je  povečala še 
večja fluk tuacija . Poleg n ašte tih  
zaprek im a tka ln ica  I tu d i ozko 
grlo  v p rip rav i. N egativno vpliva
jo  tu d i p repogoste m enjave a r 
tiklov n a  posam eznih sta tvah . To
v rs tn e  m enjave povzročajo  po 
sebno velike zasto je  na  avtom atih . 
Velike preglavice jim  seveda de
la tu d i slaba p reja .

TKALNICA II
Ta enota  im a od vseh n a js lab 

še rezu lta te , saj je  ap rila  dosegla 
le 95,6%, m a ja  97,8 in  kum ulativ 
no 97,9%. Razloge, ki so  večidel 
objek tivn i sm o v eni p re jšn jih  
številk že našteli.

TKALNICI SKUPAJ
Skupni uspeh  enot je  bil ap rila  

99,9%, m aja  99,9% in  kum ulativ- 
(nadaljevan je  na  6. stran i)

Predsednik obratnega delavskega 
sveta vzdrževalnih obratov se za
hvaljuje CDS za nove naprave

Predsednik CDS tov. Janez BOŽIĆEVIĆ je prerzal vrvico

Nove energetske naprave so pomembne
25. m aja  je bil pom em ben dan 

tudi za naše podjetje, saj smo 
dali v pogon nove energetske na
prave v ob ratu  II, brez katerih  
je  bilo doslej delo zelo otežko- 
čeno.

Otvoritvene svečanosti se je 
udeležil od gostov tud i predsed
nik obč. odbora tov. M artin  Ko
šir, od članov kolektiva pa so bi
li navzoči predstavniki uprave, 
sam oupravnih organov in politič
nih organizacij.

V naslednjem  sestavku vam po
sredujem o opis poteka te grad
nje, ki ga je  na  otvoritveni sve- 
čanostni podal vodja tehničnih 
obratov tov. ing. Tone Grošelj.

»Kakor sta  1. maj in 29. novem
ber dneva ko po navadi otvarja- 
mo važne objekte,« je dejal tov. 
Grošelj, »tako sm o jim a prid ruži
li še 25. m aj — ro jstn i dan m arša
la Tita. Danes bom o starem u BW 
kotlu  in s ta ri turbin i (izdelek L 
Brnenske) pridružili še nov kotel 
in novo turbino, k a r je  za pod
je tje  izredne važnosti. Podjetje je  
nam reč bilo stalno v velikih te
žavah glede oskrbovanja s po
trebno toploto in pogonsko ener
gijo, ker je  bil obstoječi parni 
kotel stalno preobrem enjen. Po
sebno je  bilo stan je  kritično po
zimi, ko uporabljam o paro  tud i za 
ogrevanje prostorov. To pom anj
kanje toplotne in pogonske ener
gije je  predstavljalo  tudi resno 
oviro za nadaljn ji razvoj podje
tja , saj ni bilo možno izvesti re
konstrukcije zastarelega strojnega 
parka  brez ustrezno povečane 
energije. Zaradi tega je  bilo n u j
no potrebno zagotoviti vso po
trebno toplotno in električno 
energijo. Samo v letu  1962 smo 
kupili 4 m ilijone kWh, k a r je 
50% skupne porabe električne 
energije. Za kupljeno energijo smo 
dali 60 m ilijonov din.

S tari parni kotel je  bil izdelan 
leta 1942, to je  y vojnem  času, 
in zato niti m aterial niti izdelava 
več ne ustrezata. To se je  poka
zalo velikokrat, in skoraj vsako

leto je  prišlo do kakšne težje 
okvare kotla. Puščati je  začel pa- 
rojem , eksplodiral je  predgrevač 
pare  itd . E nkra t je  popravilo tr a 
jalo  celo 11 dni in  je  bila proiz
vodnja tkanin  ustavljena.

Takšno stan je  je  bilo torej ne
vzdržno, saj je  tako ugotovil tudi 
Inšpek to ra t parn ih  kotlov, ki je  
podjetje  opozoril, da m ora naba
viti nov kotel. Zato je  delavski 
svet leta 1960 sprejel sklep, da 
se zgradi nov kotel in  nova tu rb i
na. Izdelan je  bil e laborat, ki ga 
je  feb ruarja  1960 po trd il tud i Iz
vršni svet Ljudske skupščine.

Tehnični podatk i novih agrega
tov.

Parni kotel je  izdelala naša re- 
nom irana tovarna »Djuro Djako-

vič« iz Slavonskega B roda. Zm o-jekt« iz K ran ja , vse ostale napra- 
gljivost kotla je  16/20 t/p a re  na 
uro , največji p ritisk  znaša 42 atn, 
tem pera tu ra  pare  p ri vstopu v 
tu rb ino  pa  je  430° C. Im a po tu jo 
čo rešetko in upo rab lja  za k u rja 
vo zdrob iz zasavskih rudnikov.

Parna turbina je  izdelek »Jugo- 
turbine« iz Karlovca.

M aksim alna moč agregata je  
1875 kVA,

m aksim alna moč na  sponkah 
genera to rja  1500 kW,

vstopni tlak  pare  je  35 — 40 
atn,

p ro titlak  odjem ne pare  pa 5,5 
ata.

Tudi ostalo  je  izdelek naših  to 
varn, in sicer je  gradbena dela 
izvršilo gradbeno pod je tje  »Pro-

lišča v stro jn ic i, »Litostroj« re
ve pa so izdelali: E levator za pre- duk to r, ki reducira  (obrate od 
mog in kom andno ploščo v kot- 8500 n a  1500 na  m inuto , tovarna  
lovnici z vsemi in š trum en ti to- »Rade Končar« generator, izola- 
varna »Brača Kavurič« iz Zagre- c ijska  dela je  izvedla »Termika« 
ba, načrte  »Elektroprojekt« iz iz L jubljane, vse v en tila to rje  pa 
L 'ub ljane , »H idrom ontaža iz Ma- je  dala  tovarna  »Ventilator« iz 
rib o ra  ploščo in predelavo stika- Zagreba.

Pregled investicij za rekonstrukcijo kalorične centrale je naslednji:
Kom pletni parni kotel s pripadajočo oprem o in v 000 din

m ontažo 140,139 in 56.000 DM
T ransport prem oga in m ontaža tran sp o rte rja 7,674
T ransport pepela 500
Razširitev vodočistilnice in m ontaža 9,854 in 600 DM
T ransportn i stroški 1,950
G radbena dela 12,763
N ačrti 4,800
Pomožna delovna sila in razni m aterial 
Skupaj kotlovnica (DM so že preračunane

7,645

v d inarje) 222,632.000 

Investicije za turbino:
din

K om pletni turboagregat 105,300.000
Montaža 10,000.000
T ransportn i stroški in zavarovanje 700.000
Stikalna plošča in predelava stikališča 17,000.000
G radbena dela 14,000.000
N ačrti 4,800.000
Pomožna dela in m aterial 895.000

Skupaj stro jn ica 152,695.000
Skupne investicije za rekonstrukcijo  kalorične centrale znašajo 

375,327.000 dinarjev.

To so najvažnejši tehnični in 
finančni podatki.

Na koncu bi se rad  še zahvalil 
vsem, ki so kakorkoli pripom ogli 
k izvedbi te delovne zmage. Po
sebno bi se rad  zahvalil vsem so
delavcem tovarne: B rača Kavu

rič, D juro Djakovič, E lektropro- 
jek tu , H idrom ontaži, Jugoturb in i 
Rade K ončar, L itostro ju , g radbe
nem u pod je tju  P ro jek t iz K ran ja , 
Term iki in V entilatorju , te r  oseb
ju  tovarne Tekstilindus, k i je  
sodelovali pri gradnji.«



m



Tribuna m ladih te k s t ilc e v
Tovarniški komite ZMS je or

ganiziral 27. 4. 1963 v sindikalnem  
domu v Kranju tribuno mladih 
tekstilcev s proizvodnim, kultur
nim in zabavnim programom. 
Kljub zelo uspešni organizaciji in 
pripravi oziroma odličnemu pro
gramu tribune pa naša mladina 
še vedno nima dovolj zavesti, da 
bi se takih prireditev polnošte
vilno udeležila, čeprav bi se prav 
tu lahko seznanila z najaktual
nejšimi dogodki, hkrati pa bi se 
lahko tudi zabavala.

Smatram, da rekreacijo v naj
širšem smislu vse preveč prepu
ščamo stihijskemu razvoju mi-

Major Vinko Kepic, predsednik ZB 
Kranj je mladim govoril o spomi
nih iz NOV

sleč, da je to stvar, ki je intere
santna le za posamznika oziroma 
rekreacijo premalo obravnavamo 
tudi z vidika dviga produktivnosti. 
Omenim naj le, da prilično spro
ščen človek veliko dojema in tu
di izvršuje razna dela, kar mu 
ne pomeni prevelikega napora in 
zato do maksimuma lahko izko
risti svoje sposobnosti.

Ob tej priliki se mi zdi potreb
no povprašati, če sploh imamo 
tiste materialne pogoje, ki bi omo
gočili pravilno in zaželjeno re
kreacijo. Odgovor je jasen: teh 
pogojev oziroma možnosti ima
mo odločno premalo. Da je teh 
možnosti manj kot želimo, je 
vzrok v prej omenjenemu pojmo
vanju rekreacije.

Kadar danes govorimo o po
trebi, da bi se metoda in vsebi
na dela organizacije ZMS prila
godila in vskladila z novimi raz
merami, ne smemo izgubiti iz
pred oči dejstva, da je mladinska 
organizacija tudi dosedaj v vseh 
fazah našega družbenega razvoja 
zelo uspešno našla svoje mesto, 
ustrezne metode in smoter de
la ter zato tudi danes ne more
mo govoriti o nobeni krizi orga
nizacije. Danes gre samo za to, 
da bi metodo našega delovanja še 
popolneje vskladili z novimi druž
benimi razmerami in da bi se 
vsebina dela naše organizacije še 
bolj celovito usmerila k teko
čim potrebam in zahtevam mla
dih ljudi. Tako bi izbrali ugodno 
ozračje, da bi v praksi še naprej 
razvijali in uresničevali načelo in 
tiste usmeritve, ki smo jih spre
jeli na VII. kongresu ZMJ.
. Na tribuni mladih smo se se

znanili z družbenim planom ko
mune od 1957 do 1963, vzporedno 
tudi s predvolilnimi nalogami 
mladih, ki nam jih je konkret
no nakazal član Občinskega ko
miteja ZMS tovariš Jure Hribar, 
tovariš Novak Miro pa nas je 
seznanil s perspektivnim razvo
jem tekstilne industrije v Slove
niji oziroma v podjetju. V kultur
nem delu smo proslavili tisti zgo-

P o ž iv im o  š p o r t n o  i 
r e k r e a c i j o  !

O športni rekreaciji se danes 
mnogo govori in piše, še poseke' 
pa o rekreaciji v  delovnih kolekti
vih, kjer je v sodobnem, modernem  
svetu pomemben sestavni del vse
ga dogajanja. Danes delovni člo
vek ni več tako harmonično za
poslen, ko t je bil nekoč. Mehaniza
cija dela, industrializacija in urba
nizacija zapuščajo v  doživljanju 
sodobnega človeka težke sledi. Te 
se kažejo predvsem v  živčni pre
utrujenosti in duševni neuravnove
šenosti.

Kako pa je s športno rekreacijo 
v našem <kolektivu? Vsekakor mo
ramo takoj uvodoma povedati, da 
zaostajamo za drugimi delovnimi 
kolektivi v  Kranju, in to ne samo 
za večjimi, pač pa nas prekašajo 
tudi manjša podjetja. Tu so sicer 
objektivne težave, kot: pomanjka
nje primernih športnih objektov in 
zaprtih prostorov za nemoteno de
javnost, vendar imajo iste tudi dru
ga podjetja, 2  otvoritvijo central
nega stadiona ( 1. avgusta letos) se 
bodo športne površine v  Kranju ze
lo povečale in delovni kolektivi 
bodo potem lahko bolj sistematično 
in organizirano razvijali športno 
rekreacijo. Tedaj ne bo smelo za
ostajati naše podjetje, ki je največ
je v kranjski občini.

V  našem kolektivu so bili doslej 
najbolj aktivni šahisti in kegljači. 
Prvi so se lani in tudi že letos ude
ležili večjega števila tekmovanj: 
večjo prireditev pa so lani orga
nizirali tudi v  Tekstilindusu. Keg
ljači so že nekaj časa najboljši v 
Kranju in v  okviru srednjih krož- 
kovnih tekmovanj za leto 1963 vo
dijo pred vsemi ostalimi 11 ekipa
mi iz raznih podjetij. Vsekakor 
moramo poudariti, da imajo šahi

sti in kegljači od vseh ostalih šport
nikov najboljše pogoje za svojo der 
javnost. Vsi ostati (nogometaši, ro
kometaši, smučarji in drugi) pa so 
se več ali manj samo udeležili raz
nih tekmovanj.

Iz  programa Občinske zveze za 
telesno kulturo Kranj za leto 1963 
posnemamo, da bo letos ta najvišja 
športna organizacija v  kom uni or
ganizirala več tekmovanj v raznih 
športnih panogah. Že meseca junija 
je na sporedu prvenstvo kranjskih 
delovnih kolektivov v  rokometu in 
odbojki.

Sploh sem mnenja, da bo treba 
tudi v  našem podjetju preiti slej ko 
prej na bolj organizirano in siste
matično dejavnost in bolj razgibati 
na tem področju več kot 3.300 čla
nov našega delovnega kolektiva. 
Glede na sestav bo sicer nekoliko 
težko, vendar se bi dalo z dobro 
voljo organizirati več, kot se je do
slej. Poživeti bi bilo treba tudi 
strelstvo in še nekaj drugih šport
nih panog, ki bi prav gotovo pri
tegnile več članov kolektiva v  to 
zabavno športno dejavnost. Osnov
no za nadaljnje delo pa bi bilo 
— dobiti in zadolžiti pri vsaki 
sindikalni podružnici v posameznih 
obratih po enega človeka, ki bi skr
bel za športno rekreacijo v  tistem 
obratu. Sčasoma bi potem organizi
rali medobratna tekmovanja v raz
ličnih panogah, ko t je v  navadi že 
dolgo v  vseh večjih podjetjih v 
Kranju. Osnovno pa bi moralo bi
ti, da bi zajela ta tekmovanja čim- 
več članov našega kolektiva. Če bo
mo tak način dela s člani našega 
kolektiva poživeli, potem prav go
tovo lahko računamo, da v  prihod
nje ne bomo beležili več toliko ne
sreč in izgubili na milijone dinar-

dovinski dan, ko so se ob Večni 
poti v Ljubljani zbrali ustanovi
telji OF slovenskega naroda. Vsi 
vemo, da je bila OF organizator 
naših teženj in sil ter organizaci
ja enotnih posegov za izboljša
nje življenjskih razmer, za uve
ljavljanje družbenih odnosov, za 
ekonomski kulturni razvoj, za 
lepše življenje, v katerem lahko 
svobodno praznujemo 1. maj praz
nik dela.

O pomenu praznika delovnih 
ljudi in o pomenu osvobodilne 
fronte slovenskega naroda, je 
spregovoril nekaj besed tudi 
predsednik ZB Kranj. Zelo na
zorno je prikazal nekaj spominov 
iz NOV in razvoja OF. Dogodke 
je povezal z opisom praznovanja 
1. maja pred osvoboditvijo.

V svojem referatu je članica 
mladinske organizacije Mesec Po
lonca med drugim poudarila, da 
prvi maj ni samo praznik delav
cev v tovarnah, ampak tudi praz
nik vse- naše socialistične skup

nosti, vseh naših mest, vasi in 
delovnih ljudi, ki se zavedajo, da 
je mogoče le s skupnimi močmi 
premagovati gospodarske težave 
in na trdnih temeljih ustvariti 
boljši življenjski standard.

V kulturnem delu so še sode
lovali recitatorji osnovne šole Lu
cijana Seljaka ter moški pevski 
zbor KUD iz Kokrice. Vsi so nas 
s svojim odličnim izvajanjem  
presenetili ter tako pripomogli k 
res uspešni ivzedbi tribune. Prav 
tako so v zabavnem delu tribu
ne poskrbeli za prijetno razpolo
ženje mladi tekstilci.

Program tribune mladih tekstil
cev je bil torej z ozirom na vr
sto omenjenih oblik pester in ko
risten, saj je tem eljil v  glavnem  
na vzgoji in društveni aktivnosti 
mladih. Tudi v bodoče bomo stre
meli za tem, da bi nudili mladim  
take in podobne oblike udejstvo
vanja na kulturnem in družbenem  
področju.

Nace Cuderman Tovariš Miro Novak

Volitve v občinsko  
skupščino so za nami

Volitve so sicer za nam i, ven
dar bi vam  k ljub  tem u opisali 
kako so potekale, kakšni so bili 
rezu lta ti in  druge podrobnosti.

Kot veste, so b ila  volišča od
p rta  že ob pol petih  z ju tra j, da 
so lahko volili člani nočnih iz
m en in tud i ju tran jih . Tako ni 
bilo n ik je r gneče, čakan ja  in po
dobno.

Volišča so bila lepo okrašena in 
tud i na ustrezn ih  m estih, da ni 
bilo odvečne hoje in iskanja. N aj
lepše volišče je  im ela IV. volilna 
enota, k je r  so volili člani ple- 
m enitilnice I, gravure in splošne

uprave. P rije tno  vzdušje so n are 
dili tud i zvočniki, ki so bili m on
tiran i v obeh obra tih . N a sam ih 
voliščih so člani kom isij im eli še 
rad ioapara te  in  tud i gram ofone.

Volitve so potekale disciplini
rano  in  brez neprilik , le sem  in 
tja  je  bil kdo d vak ra t vpisan v 
im enik ali pa sploh ne. Vse take 
nepravilnosti je  ured il kadrovsko 
-socialni sek to r z ustrezn im i po
trdili.

Tabela dovolj jasno  pove, da 
je  bila udeležba k a r dobra  in tu 
di u strezna  glede zahtevnega od
sto tk a  udeležbe.

REZULTATI VOLITEV . . .

Volilna enota

REZULTATI V O L IT E V ...

N aši p redstavn ik i v zboru  de
lovnih skupnosti občinske skup
ščine so tako  posta li naslednji 
člani kolektiva:

Avgust K arlin  
B oris Soklič 
Ančka Om an 
D ragica L adiha 
M arjan  Posedi 
V ida Žum er 
M etka Friškovec 
U pajm o, da se bodo izvoljeni 

p redstavn ik i pokazali v redne na
šega zaupanja , saj bi tak o  p o tr 
dili, da sm o pravilno  in dobro  
volili.

REZULTATI V O L IT E V ...

Volilnih
upravičencev

8. Predilnica I, 
vzdrž. ob ra t I

9. Tkalnica I (A-K)

10. Tkalnica I (L-Ž)

11. P lem enitilnica I
s splošno upravo

12. Tkalnica II

13. Tkalnica II
s splošno upravo

14. Predilnica II 
p lem enitilnica II, 
vzdrž. o b ra t II

jev zaradi nespretnosti posamezni
ka pri stroju.

Sredi modernih tehnoloških po
stopkov in dela ter sredi vedno hi
trejšega ritma življenja je lahko 
uspešen le takšen človek, ki je vse
stransko uravnovešen, kajti le tak 
zmore in zna dovolj hitro sprejema
ti vtise življenja in nanje tudi pra
vilno reagira.

Telesna vzgoja nima naloge raz
vijati le telesne sile človeka niti 
samo korigirati kvarne vplive po
klicnega dela ali estetsko razvijati 
človekovo telo, temveč je njen cilj 
poleg že omenjenih tudi ta, da s 
pomočjo organiziranih telesnih ak
tivnosti »reši* Človeka duševnih te
žav, mu obnavlja moralno moč za 
delo itd. Do vseh teh dobrin je da
našnji človek povsem upravičen. Če 
se jih ne zaveda, mu jih moramo 
približati. V  tem je tudi kul
turno poslanstvo naših družbenih 
organizacij v  delovnem kolektivu.

Jože Javornik
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471 I 457 334 23 15 15 96,9 Avgust K arlin  
P eter Jenko

293
141

445 3 428 419 9 20 18 95,7 Ivan  Lukančič 
B oris Soklič

64
355

497 1 480 446 34 18 18 96,6 M arica K reft 
A nčka Om an

155

662 7 640 627 13 29 28 95,7 D ragica L adiha 
M ilka Novak

334
293

361 1 345 326 19 17 14 95,6 M arjan  Posedi 
Ivan  Traven

204
122

360 5 349 326 23 16 13 95,7 Vida Žum er 
Pavla Brglez

185
141

469 1 451 405 46 19 19 96,1 M etka Friškovec 405

L delavski šahovski festival
V nedeljo, 2. jun ija , je  bil v V elenju I. delavski šahovski festival. 

Ta p rired itev  je  bila zam išljena ko t m nožično srečan je  delavcev - 
šahistov iz vse Slovenije in je  p rav  lepo uspela. V tekm ovan ju  za 
deskam i s črno-belim i polji se je nam reč srečalo pets to  privržencev 
te  duhovite igre, ki so bili zbran i v šestih  ekipah in  so se pom erili 
m ed seboj v treh  dvobojih: L jub ljančan i z M ariborčani in  G orenjci 
s Celjani na  100 deskah te r  P rim orci z Dolenjci na  50 deskah. 
Zmagali so M ariborčani, G orenjci in Dolenjci. Zmagovalne ekipe 
so dobile za nagrado  lepe pokale v  obliki rud arsk ih  svetilk.

N a festivalu so bili tud i šah isti iz našega p o d je tja  in so se 
p rav  dobro  odrezali: na šestih  deskah, kolikor jim  jih  je bilo 
zaupanih v okviru gorenjske ekipe, so š tir i p a rtije  odločili v svojo 
korist in  s tem  izdatno prispevali k zm agi svoje ekipe nad  Celjani.

P rireditev  je  b ila zelo dobro  organizirana, le napovedani p ikn ik  
ob V elenjskem  jezeru  je  zaradi slabega vrem ena m oral odpasti. 
N a splošno željo udeležencev in po zam isli o rganizatorjev  bo  p ri
reditev  odslej vsako leto, le glede tega se še niso odločili, ali naj 
bi bil festival vedno v V elenju, ali p a  vsako leto v drugem  delav
skem  cen tru . t . M.



Janez Žontar — m ojster v tkalnici I

Dora Smolej 
tkalka v tkalnici II

Francka Šmajd 
delavka v tkalnici II

Rozalija Stenovec 
tkalka v tkalnici II

Proslavili smo veterane

Milka Stare — fakturistka v splošni upravi

Marija Volčič — flajerka v predilnici II

Franc Hafnar — m ojster v tkalnici I

VSE TISTE VETERANE, OD KATERIH ZARADI PO
MANJKANJA PROSTORA NISMO MOGLI OBJAVITI 
TUDI SLIKE PROSIMO, NAJ NAM NE ZAMERIJO

Uredništvo

Vsako leto im am o v pod je tju  
v m aju  posebno svečan dogodek, 
in sicer proslavo v počastitev no
vih veteranov. Med veterane p ri
števam o tiste  člane in članice ko
lektiva, ki so dosegli 25 let (žen
ske) in 30 let (m oški) dela v na
šem pod je tju .

Ni dvoma, da se takšnega ju 
bileja veseli vedno m anj članov 
kolektiva, saj so m inili časi, ko

so člani vztrajali v istem  kolek
tivu, čeprav bi im eli v sosednjem  
znatno boljše delovne in življenj
ske pogoje. Danes se večina že 
po nekaj letih seli v drugo pod
je tje , pač zato, ker jim  gre le za 
dohodek in boljše pogoje. Prav 
zaradi tega p a  zaslužijo om enje
ni veterani še posebno pohvalo 
in pozornost, predvsem  zato, ker 
njihova vztra jnost in  zvestoba 
kažeta, da v pod je tju  ne iščejo 
le lastn ih  koristi in ugodnosti, 
temveč, da je  bil, je  in  bo za
n je  uspeh in  napredek kolektiva 
prav  tako važen in pom em ben. 
To, in vestno delo pa  sta  lastno
sti, ki zaslužita vsaj skrom no za
hvalo in priznanje.

DRAGI VETERANI!
Čeprav nekoliko pozno vam tu 

di uredništvo čestita  in želi, da 
bi še p reostala  leta do pokoja  bili 
vestni in vzorni člani kolektiva, 
kot ste bili doslej.

Letos je  bila proslava v dvorani 
kina Center, povezana z lepim 
sporedom  «govorov, recitacij in 
zborovskim  petjem . Slavljenci so 
dobili spom inske plakete in na
grade.

Rozalija Osredkar dela v izdaji 
barvane preje v tkalnici II

LETOŠNJI VETERANI SO 
NASLEDNJI

Učenka osemletke Lucijana Selja
ka (Stražišče) je na proslavi re
citirala Kolednico mladinskih 
brigad

M arija  Najželj — tkalnica II, 
Ivana Benedik — tkalnica I, An
gela Fabjan  — tkalnica II, F ran
čiška K alan — tkalnica II, Ana 
Kepic — tkalnica I, K ris tina K ri
žaj — tkalnica I, M arija K utnar 
—predilnica I, M arija Logar — 
tkalnica I, Ivanka M lakar — p re
dilnica I, Rozalija O sredkar — 
tkalnica II , F rancka P rija te lj — 
plem enitilnica II , M arija Rozman
— tkalnica II, F rancka Sever — 
prediln ica I, Dora Smolej — 
tkaln ica II, Rozalija Stenovec — 
tkalnica II, F rancka Šm ajd — 
predilnica II, V eronika Š tupnikar
— tkalnica II , F rancka Tomše — 
prediln ica I, M arija  T ruden — 
tkalnica I, M arija Volčič — p re
dilnica II, Alojz Florjančič — 
tkalnica II, F ranc H afner tkaln i
ca I, S tane Matelič — vzdrž. obrat, 
I, Janez Ž ontar — tkalnica I. 
Anton R avnikar — takalnica II, 
F ranc S tare — vzdrževalni 
obr., F ranc Š treklj — tkalnica

Pionirka iz osnovne šole »Trste- 
nik« je recitirala pesem — »Prvo
majska«

Veterani in ostali udeleženci v dvorani kina Center



nadaljevanja -  nadaljevanja - nadaljevanja - nadaljevanja
Pravilno obveščanje članov I 
kolektiva je naša dolžnost ■

(nadaljevanje s 1. stran i) 
siljeni dostik rat objaviti tudi sla
be. Za p rim er bi navedli nekaj 
dobrih iz zadnjih številk, in sicer: 
Kaj vse vpliva na kvaliteto izdel
kov (1. številka letošnjega TEK
STILCA) pravilna analiza trži
šča je potrebna in nujna (ista 
številka), Nekaj o delitvi oseb
nih dohodkov v letu 1962 (št. 2), 
Naš izvoz in problematika (št. 2), 
Točka in njena vrednost (št. 3)

katerih  pa zopet ve le peščica 
članov kolektiva. Med te zadeve 
spada perspektivni razvoj pod
je tja  (rekonstrukcije, sprem em be 
tehnološkega procesa, organizaci
ja  dela itd ,), izvrševanje p lana  po 
količini in asortim entu , zaloge su
rovega in gotovega blaga, p rodaja  
in nabava, razni problem i zno
tra j ekonom skih enot, izvoz, uved
ba  sintetike itd. O vseh teh stva
reh pa  ve le m alo ljudi čeprav je

Kako ekonom ske enote  
m esečn o  izvršujejo svoj plan

itd. V teh sestavkih pisci nazor- od tega odvisna usoda nas vseh. 
no in razum ljivo obdelajo dolo- Sem in t ja  kak procent in kak 
čeno zadevo, ki zato bravcu jasno  nam ig je kaj m alo, če si človek 
pove: zakaj, kje in kako je  tako, hoče ustvariti jasno  sliko o tej 
zakaj so potrebne sprem em be in ali oni zadevi.
podobno. Tudi te  razm ere bo treb a  v pri-

Na žalost prej našteti sestavki hodnje ljudem  tem eljito  obrazlo- 
obravnavajo proizvodna in fi- žiti in jih  o novih problem ih tudi

tekoče seznanjati, k er je  to  p ra 
vica enih in dolžnost drugih. Ce 
že stalno poudarjam o, da je tre 
ba  kar največ neposrednih pro- 
izvajavcev vk ljučiti v up rav lja
nje, potem  jim  m oram o to  tud i 
omogočiti. Prvi in najvažnejši 
pogoj pa  je  poznavanje proble-

nančna vprašanja, m edtem  ko 
m ed prispevki organizacij in sa
m oupravnih organov ni moč n a j
ti dobrega sestavka. Ta ugo
tovitev je  žalostna in priča, 
da vsi ti organi podcenjujejo  
vrednost in  pom en glasila, čeprav 
je glasilo predvsem  nam enjeno

vajo na  končni uspeh. Brez vpogle
da v bistvene osnove dela in  go
spodarjen ja  pa  je  človek brez 
moči in nesposoben sodelovati in  
odločati.

Pa ne gre tu  sam o za vključe
vanje neposrednih proizvajavcev 
v upravljanje. Gre tu d i za to, da 
odpravim o vse odvečno p rik ri
vanje napak in grehov, razne šiš-

prav uspešnem u delu teh organi- mov te r  raznih okolnosti, ki vpli- 
zacij in  organov.

Omenjeni forumi torej po eni 
strani poudarjajo nujnost hitre
ga, objektivnega in vsestranske
ga obveščanja članov kolektiva, 
hkrati pa puščajo neizkorišče
no največjo možnost — svoje last
no glasilo. Prav tu torej organi
zacije grešijo, ker kolektiv ne ob
veščajo tekoče in tudi ne siste
matično o svojem delu, o bodo
čih ukrepih in nalogah. Zato se 
seveda ne smemo čuditi, če za 
njihovo delo ni zadostnega za
nimanja med proizvajavci. Tak si
stem seveda ne pelje v poglob
ljeno in decentralizirano delav
sko samoupravljanje in tudi ne 
k nastanku take oblike organiza
cije, kot bi morala biti.

Seveda ni treb a  teh  besed ra 
zum eti napačno. Nam ne gre za to  
da bi sedaj kar deževalo raznih 
sestavkov o sejah, prepisov za
pisnikov in podobno, temveč, da 
bi sestavki zajem ali čimveč te
koče problem atike določene o r
ganizacije, opis in obrazložitve 
raznih ukrepov in nalog, analize 
aktualnih  razm er itd. N a prim er:
Organizacija odkrije, da sistem  
delitve dohodka in osebnih do
hodkov ne odgovarja. Odgovarja
joči sestavek bi moral obsegati 
naslednje:

no 103,4%. č im  se bodo razm ere 
v tkalnici I I  vsaj delno uredile, 
bo tudi ta  rezu lta t ustrezno višji. 
Novih 24 sta tev  in ured itev  kli- 
siljeni d o stik ra t objav iti tu d i sla
be. Za prim er bi navedli nekaj 
dobrih  iz zadnjih  številk, in si
cer: Kaj vse vpliva na kvaliteto 
izdelkov (1. številka letošnjega 
TEKSTILCA), Pravilna analiza 
m a naprav  bo izpad verje tno  na
doknadilo.

PLEM ENITILNICA I
Aprila je  dosegla v tm  105%, v 

m 2 pa 104,7%. M aja je  uspeh ne
koliko slabši, in sicer: v tm  101,0% 
in v m2 101,2%. K um ulativno je 
ta  enota  dosegla v tm  100,9% in 
v m 2 100,5%. Po m nen ju  obrato- 
vodje je  treb a  čim prej nabaviti 
na jnu jnejše  stro jn e  naprave in 
izvesti po trebno  popravilo  s tro 
jev, ki negativno vplivajo n a  p ro 
izvodnjo. Tudi vzdrževalni o b ra t 
bi m oral bolj sistem atsko  izvrše
vati rem onte in  se predvsem  d r
žati rokov. Sek to r za p rip ravo  in 
organizacijo dela b i m oral nu-

Montirane statve »Kovo« v tkalnici II

PLEM ENITILNICA II
Če se spom nim o lanskih  uspe

hov te enote, po tem  letošn ji niso
diti več pom oči organizaciji de- p0seb no razveseljivi. A prila sam o
la v ob ra tu . K ontrolno razvojni 
sek to r bi m oral p rip rav iti anali
zo vseh novodošlih rep rodukcij
skih m aterialov in  surovih tk a 
nin, predvsem  p a  bi m oral sode
lovati z ostalim i p o d je tji na  pod
ročju  sin tetike in  m ešanic. Nje-

podobno. V današn jem  gove analize o vzrokih za posa-

1. Kako izgleda sistem  tren u t
no.

2. K atere so napake, slabosti in. 
nepravilnosti, ki zahtevajo p rou
čitev in ustrezno sprem em bo.

3. Kdo naj ivzede proučitev in 
kdaj m orajo  biti sprem em be na
rejene.

4. Kakšne bodo prednosti spre
menjenega sistem a.

5. Kje, kdaj in kako je mož
no, da dajo svoje pripom be tudi 
vsi tisti, ki so sposobni pam etno 
predlagati.

Tak sestavek bi pom enil izred
no veliko. Predvsem bi pričal, da 
se določena skupina ljud i resno 
bavi s problem om , ki povzroča 
težave. Člane kolektiva bi zainte
resiral, da bi o n jem  razpravlja
li, in preko predstavnikov bi p ri
šle njihove pripom be tud i na  sa
m oupravne organe ozirom a tja , 
k je r  bi jih  lahko upoštevali. Vsi 
tisti, ki danes kom aj razum ejo 
o proizvodnih, finančnih in  d ru 
gih vprašanjih  bi sčasom a le do
bili vpogled v eno in  drugo de
javnost, kar bi jim  razum ljivo 
omogočalo vedno uspešnejše po
seganje v resnično soupravljanje 
in odločanje. Vse te in druge pred
nosti so tako očitne, da jih v pri
hodnje ne bi smeli več zanemar
jati!

Kot velja to  za družbeno-poli- 
tične organizacije velja seveda 
tud i za sam oupravne organe 
in za upravo. V pod je tju  se dnev
no dogaja v rs ta  reči, ki so za 
uspeh in  napredek pod je tja  iz
redno važne in celo odločujoče, o

m as m
sistem u sm o odgovorni vsi in 
im am o zato  tu d i pravico vse zve
deti, in to ta k ra t ko je  novo in 
aktualno. Dokler obveščanje ne 
bo zadostno in sistem atično, bo
do člani kolektiva m arsik je  in 
m arsikdaj neupravičeno godrn ja
li, teže pa tud i upravičeno k riti
zirali. Kdo jim  m ore očitati, če 
godrn jajo  zaradi osebnih dohod
kov, ki ne gredo n ikam or naprej, 
čeprav p lan  presegam o in govo
rim o tud i o stalnem  večanju p ro 
duktivnosti, če p a  poleg odsto tka  
izvršenega p lana ne poznajo tud i 
pogojev, ki so vplivali n a  izvr
šitev in tako  ne m orejo  ugotoviti, 
kdo je  kriv in k je  so vzroki za 
tako  stan je . Delavci im ajo  pravi
co, da zvedo vse te  podatke, in  
tudi to, zakaj so prevelike zaloge 
surovega blaga in zakaj plemeni- 
tenega, zakaj im a izvoz takšno  
prednost, kdaj, k je  in zakaj bo- 
sm o uvedli sintetiko, kako je  z 
42-urnim delovnim tednom , kak
šni so pogoji in zaradi katerih  
razlogov ga že nism o uvedli lani? 
Vse to  in  še mnogo drugega želi 
delavec zvedeti in spoznati. Dol
žnost tistega, ki na vsa ta  vp ra
šan ja  lahko odgovori pa  je , da z 
ustreznim  sestavkom  v listu  to 
tud i naredi. Izgovorov tu  ne sme 
biti.

Le, če bom o članom  v tak i ob
liki prinašali tekoče problem e, 
naloge in predvidene korake, bo
do lahko posegali v razprave, da
ja li pripom be in predloge, te r  p reu 
darno  lahko sprejem ali sklepe 
na  sam oupravnih organih  in  odlo
čali o zadevah, ki bodo odločale 
o našem  delu in bodočem  živ
ljenju.

Vse to nam lahko da pravilno 
in vsestransko ter tekoče obve
ščanje, zato ga ne smemo več 
zanemarjati! Uredniški odbor

102%v tm  in 103% v m 2 te r  m aja  
103,2% v tm  in 101,1%, v m 2 vse
k ako r ni veliko. T udi kom ula- 
tivni uspeh ni posebno velik, saj 
je  v tm  le 99,9% in v m 2 99,6%.

N aj več j e težave povzroča tu d i 
v te j eno ti fluk tuacija . Posebno

mezne napake bi lahko občutno m arca  so dobili 10,9% novih de-
le-te odpravile. Preko C entra za 
izobraževanje bi m orali sistem a
tično uvaja ti nove delavce, k a r bi 
občutno koristilo  ob ratu .

K ot vidite im a eno ta  resne in  
u tem eljene problem e, ki bi se da-

lavcev, ki so večidel m ladi in  ta 
ki, ki pogosto m en ja jo  službo. 
Dnevni izpad okoli 2 tisoč m etrov 
im ajo  zarad i pokvarjenega jiggra, 
in  sicer p r i barvastih  tkan inah . 
T udi kem ikalije so slabe, m ed

li z ustreznim i uk rep i vsaj delo- n jim i posebno zadn ja  pošiljka 
m a odpraviti. natrijevega sulfita .

PLEM EN ITILN IC I SKUPAJ
V ap rilu  znaša v tm  104,3% in  

v m 2 104,2%. M aja je  b il v tm  
101,7% in v m 2 100,5%. K um ula
tivno pa  je  v tm  100,6% in v m 2 
100,2%.

K ot v id ite uspeh i n iso  posebno  
dobri, delom a zarad i u tem eljen ih  
razlogov, delom a p a  tu d i zarad i 
nepazljivosti, slabe organizacije 
dela, n ep rid ržavan ja  izdelave p la 
n iran ih  količin  desenov (v ple- 
m en itiln icah !), zarad i neustrezne 
discipline itd . R azum ljivo je, da 
vse to  obču tno  vpliva n a  količin
sko proizvodnjo  in  še v večji 
m eri tu d i n a  kvalite to  izdelkov. 
Od teh  rem ontov  p a  je  odvisen 
dohodek p o d je tja  in  seveda tu d i 
naši osebni dohodki.

je tudi nameščenci, abratovodje in 
direktor, ki je delal največje mreže, 
kar sem jih kdaj videla, pa vse niti 
so se mu zmedle, da je b il ves obu
pan, vendar takrat to ni bilo tako  
važno.

Prešli smo iz štiristatvenega siste
ma na šeststatveni sistem, kar ni 
bilo lahko. Najprej smo vpili eden 
na drugega, potem pa smo le začeli 
delati. Uspeh mi je stopil v  glavo, 
postala sem udarnik, potem funkci
onar in hodila ošabno naokrog.

Pavla M ravlje o s e b i
(nadaljevanje iz 4. številke) palačo Izvršnega sveta. Ker še ni- kar je bilo takrat zelo veliko de-
Po končani vojni smo spet poča- boli nisem bila v  takih ali podob- narja. Ob polomu Jugoslavije mi 

si začeli delati. V  začetku se nismo f ib  prostorih, se kar nisem znašla, je pa vse prepadlo. Kar sem spra- 
mogli privaditi delovni disciplini pa %  sem po dolgem hodniku za  dru- vila skupaj med okupacijo sicer ni 
tudi hrane ni bilo. Počasi smo do- &m i, Pa vidim  neko žensko, hi gre bilo veliko vredno, škoda je bilo 
jemali potrebo po čimvečji delov- naravnost proti meni. Odmaknila pa le, ko je izgubilo vso vrednost, 
ni storilnosti. Zmagali smo se šele, sem se k steni, ona pa v  isto stran. Potem sem se ujezila m  rekla, da 
ko je šilo za plan. Delati smo za- P°lj ko sem se odmikala, bolj je ne bom prav nič več stedila denary 
čeli na vse pretege tudi ob nede- °vna Sl^ a Pr'Oti m eni, da me je bilo pa sem zapravila vse, kar sem za- 
Ijah. Takrat so prišli delat na stro- ie  kar strah> bako se bo to kom a- služila. Nazadnje me je pa to za-

" lo. V  tem pa sem zavila po hod&i- čelo tud i dolgočasiti in sem si iz- 
ku v  drugo smer, neznane žene pa mislila, da bi bilo najbolje, če si 
je nenadoma zm anjkalo, nikjer več zgradim hišico. Imela sem šest ti
ri ni bilo. Stopila sem korak na- soč dinarjev, za tr i tisoč sem kup i-  
zaj, da bi videla, kam  je šla, pa la zemTjišče, trije tisočaki pa so mi 
zagledam v  velikem  stenskem zrca- ostali. Potem sem spravljala skupaj 
lu samo sebe. Tako torej, ves čas les, kopala skale, hodila delat ope- 
sem gledala sebe, pa se nisem spo- ho itd. Sosed m i je posodil slepo 
znala. Lepa ree. kobilico, z  njo sem vozila skupaj

Pri slovesni proslavi dovršitve kamenje. M oram reči, da mi je ve- 
prve petletke sem sedela m ed tova- čina sosedov zelo pomagala z vsem  
rišema Mavricijem Borcem in To- potrebnim, pa tudi z  M O JE tovar- 
netom Fajfarjem. Zahtevali so od ne so mi krepko pomagali, tako z 

. mene, naj držim  govor, naj povem  materialom, kakor tudi s prevozi.
Ko smo dokončali petletni plan, kako smo delali za petletni plan S krvavim i prsti sem dopoldne no

sem bila med drugimi tudi jaz po- ltd. Pa sem vstala, najmanjša in po sila malto zidarju, popoldne pa sem 
vabljena v Ljubljano na Izvršni mojem mnenju tudi najbolj neved- s težavo vezala niti v  tovarni. Bila 
sve . Leljak smo se z vlakom  m  ko na in govorila, sama ne vem  več sem tako utrujena, da nekoč ko  
smo prtslt v  Ljubljano, so nas na kaj. Ploskali so mi, seveda, gotovo sem bila na konferenci v  Ljubljani, 
kolodvoru caka.li predstavniki obla- zato, da bi me opogumili, am pak nisem mogla toliko upogniti nog 
sti m  organizacij med drugimi se- poguma mi ni manjkalo nikoli, da ,bi sedla. K licati so morali zdrav-
t r i l l  'P,  T l  Ma™ C*l f o r e ,  Za- prav res da ne. niha, da mi je dal injekcijo. Kljub
g m «  ** Trbovelj^ m  drugi. To- Vse moje tovarišice na tej pr osla- izmučenosti in  krvavim  žuljem  pa

vi' so dobile razna darila in prizna- sem v  tovarni vedno izvršila svojo 
nja, jaz pa nič. Kar nekam pomi- dolžnost, kar lahko povedo vsi ki 
lovalno so me gledale, malo mi je so delali z  menoj, 
b ih  nerodno, bila pa sem vseeno Hišica je počasi rasla. Vaščani so 
srecnaK češ, med vam i pa sem le mi veliko pomagali pri zidanju; 
bila. Č lovek pa ne sme biti nikoli hvala jim. Pobelila sem prostore in 
užaljen in razočaran, če ne dobi se ob novem letu 1952 končno vse- 
nekaj, kar drugi imajo, t-o sem ved- lila. Tako sem sedaj gospodar sicer 
no pravila. Potrdilo pa se je čez par majhne, vendar moje hišice. Pa kr- 
dni, ko  me je ob vrn itv i iz dela ča- mim ptičke, putke in zajčke, le pri
k u h  doma najlepše darilo in sicer dite pogledat, boste vedno’ dobro- 
lep nov radioa,parat, še danes mi došli.
i&ra> pa ga slisim brez slušnega apa- Zadnja leta so mi noge in roke 
rata. Da tako! Bilo je trdo življe- postajale nekam manj gibčne, če pa 
nje ko smo delali in  tekm ovali ob sem pomislila, da bom morala iti v 
slabo ali pa nič zabeljeni polenti pokoj, me je kar stisnilo pri srcu. 
tn .,°'b. koruznem kruhu, bilo pa je Predstavljala sem si, da bom odšla 
tudi lepo. zadnji dan iz  tovarne prav tako kot

Ker sem vso mladost trpela po- vedno', ob koncu delovnega dne. ' 
manjkanje, sem bila skromna in Zadnji teden sem delala v  nočni iz- 
sem si prihranila okoli 30 tisoč din, (dalje na 8. stràni)

variš Janko R udolf nas je vodil v

Naši keg ljač i vodijo med krožki
Vsako leto kegljaški klub Triglav organizira redna m esečna 

tekm ovanja za prehodni pokal m ed kegljaškim i krožki delovnih 
kolektivov v K ranju . Na prvenstvu sodeluje 12 ekip iz k ran jsk ih  
podjetij. Po končanih tekm ovanjih  (v m aju ) je  v vodstvu ekipa 
»Tekstilindusa« s 1968 podrtim i keglji ali povprečno 393,6 na  enem 
tekm ovanju. Prvenstvo po teka v borbenih  igrah. Naši kegljači so 
predvsem  odlično nastopili in dosegli na jbo ljše  rezu lta te  v feb ru 
a rju  in  m arcu. Sicer pa  so rezu lta ti po m esecih naslednji za našo 
ekipo: jan u a rja  354, feb ruarja  439, m arca 433, ap rila  365 in  m a ja  377.

Na m ajskem  krožkovnem  tekm ovanju  so sicer dosegli nekoliko 
slabši rezultat, vendar so k ljub  tem u še vedno v vodstvu pred  
vsemi ostalim i ekipam i. R ezultati zadnjega tekm ovanja  (v m aju) 
pa  so bili naslednji: 1. E lek tro  409, 2. P lanika 408, 3. Isk ra  B 384 
4. Tekstilindus 377, 5. Isk ra  A 367 itd.

Jože Javornik



NOVI U P R A V N I O D B O R  IN  K O M IS IJ E  UO
D ušan Štiglic 

Drago Žvokelj

ČLANI UO IN NAMESTNIKI
Volitve v novi up ravni odbo r so bile 6. m aja  letos. Za nove 

člane so bili izvoljeni naslednji:
K arel Ajdovec (nam estn ik  Alojz O sterm an)

(M ajda V alher); K arolina Ciglič (Jože K alan);
(Ivan  Zorec); Irena  R istevski (Anica Pograjec); Pavle D raksler 
(F ranc Škofič); A nton Kavčič (M arjan  B rajn ik); M arjan Bizjak 
(F rancka  Sekne); Zvone Černe (Jože Petelin); Ivan M auser (M etka 
Z upančič).

N a 1. redni seji novega UO je  bil za p redsednika izvoljen tov. 
Zvone Čem e, za podpredsednika pa  tov. Ivan M auser.

Za overovatelja  s ta  bila izvoljena Drago Žvokelj in Irena  
R istevski, za zap isn ikarja  pa  M ilka Novak.

ČLANI KOMISIJ PRI UO
N a svoji 2. seji je  UO p o d je tja  

im enoval tud i nove kom isije v 
nasledn jih  sestavih:

Anton Plut in

IN

KOMISIJA ZA POŽARNO 
VARNOST
M iro R avnikar — predsednik , 

A ndrej K nific — nam estnik , člani 
p a  so: F ranc Dolenc, M artin  Za
letel, F ranc O sredkar, F ranc K r
m elj in Janez Pičm an.

KOMISIJA ZA ODPRODAJO 
IN  NADOMESTITEV 
STROJNEGA PARKA
A nton č a re  — predsednik , inž. 

M ilan Turel — nam estnik , člani 
pa  so: Jože Petelin, F ranc Reš in 
F ranc Škofič.

so: Ivan Traven,
Ivan Alič.

KOMISIJA ZA CENE 
ZASLEDOVANJE 
RENTABILNOSTI ARTIKLOV
A nton V irnik — predsednik, 

V ik tor Sm odej — nam estnik , čla
ni pa  so: Anton Čare, F ranc

Remic, Dragica Ladiha, Jože Bre- 
zec in Rudi Polak.

OŽJA KOMISIJA ZA CENE
A nton V irnik, V iktor Sm odej in 

F ranc Remic.

UREDNIŠKI ODBOR
TOVARNIŠKEGA ČASOPISA
A nton Miklavčič — predsednik, 

inž. F ranc Ind ih ar — nam estnik, 
člani pa so: M arija  Lam bergar, Ti
ne ro jina , R ina Lupša, D arinka 
Fajdiga, Anica Rozman, M eri Ka- 
doič, inž. Alenka K orče, Peter 
G unčar, Ivan M auser, Miloš 
Š tem pihar in  Jože Javornik.

UPRAVNI ODBOR
IZOBRAŽEVALNEGA
CENTRA
V iktor K om pare — predsednik, 

Janez Ahačič — nam estnik , člani

p a  so: Jo š t Bajželj, Nežka štefe , 
M ilan Slokan, inž. Zvonka Černe 
in  Dušan Djukanovič.

KOORDINACIJSKA KOMISIJA
ZA OSEBNE DOHODKE
Peter Tulipan — predsednik, 

Anton Kavčič — nam estnik, čla
ni pa so: M arjan  Tomažin, S tane 
M arkelj, Z lata H um er, Dana Pod
gornik, Alozija Tišler, M arinka 
Rahonc, Janez V raničar, Ludvik 
Tepina, M arica Kovačič, Jelka 
Sm en in Jože Brezec.

KOMISIJA ZA REŠEVANJE
PROŠENJ IN PRITOŽB
K arolina Ciglič — predsednik, 

Dušan Štiglic — nam estnik, člani 
pa  so: Anica Polovič, M iha Polj- 
ka in Sašo Uzar.

P. O.

NEKATERI PROBLEMI
V ZVEZI S PREDVIDENIM PREHODOM NA TRIIZMENSKO OBRATO
VANJE V TKALNICI I PO IZVRŠENI AVTOMATIZACIJI

— V tem  sestavku b i želel opo
zoriti n a  nekate re  problem e v 

KOMISIJA ZA UGOTAVLJANJE zvezi s predvidenim  prehodom  na 
ŠKODE triizm ensko obra tovan je  v tkal-
Jože Brezec — predsednik , Jan- niči in to  le s stališča kadrov oz. 

ko Pegam  — nam estnik , člani pa  zaposlovanja in  razporeditve ob- 
so: inž. S tane Seliškar, S rečko sto ječe delovne sile. Ni dvoma, 
T eran  in  S tane Engelm an. da je  n ada ljn ji obsto j in razvoj

p o d je tja  v celoti odvisen od tega, 
KOMISIJA ZA ODPRODAJO kdaj bom o uspeli rek o n stru ira ti 
ODPADNEGA MATERIALA posam ezne obrate , to  se p ravi za- 
M arjan  Tom ažin — predsednik , m en ja ti in  dopolniti zastarele in 

Ivan  E ržen — nam estnik , člani izrabljene s tro je  z novim i moder- 
p a  so: Ludvik Tepina, Silvo Sla- nim i avtom ati. Ne postav lja  se 
dič in F ranc  Š tupn ikar. to re j vp rašan je  avtom atizacije,

tem več sam o vprašan je  časa.
KOMISIJA ZA TEHNIČNO — Od avtom atizacije pričaku-
IZPOPOLNITEV jem o večjo proizvodnjo, znižanje

razm isliti naslednje:
1. Zakon o delovnih razm erjih  

prepoveduje zaposlovanje 
m ladine do 18. le ta  v nočni iz
m eni in teh  je  v tkalnici tre 
nu tno  43;

2. z istim  zakonom  je  prepove
dano nočno delo nosečim že
nam  in m ateram  z o trokom  
do enega le ta  sta ro sti — teh

vanje novih, k je r bo prišlo  do 
bistvenih sprem em b. Doslej smo 
v tkalnici I zaposlili letno od 30 
— 40 m ladoletnih delavcev t. j. 
takih, ki še niso dopolnili 18 let, 
in  to  na raznih pom ožnih delih, 
kasneje pa so se usposobili za 
tkalce in za druga odgovornejša 
dela. To so delavci iz K ran ja  in

IVANKA ŽIROVNIK
je  odšla v pokoj. Leta 1953 se je 
zaposlila v adjustirn ici kot sortir- 
ka ostankov. Vsa leta je  bila 
pridna in vestna pa nam  je zato 
hudo, ker nas Je zapustila. Vsi so
delavci in ostali člani plem enitil- 
nice II ji želimo, da bi v m iru  in 
zadovoljstvu uživala zasluženi 
pokoj.

bližnje okolice — pogosto otroci 
je  sedaj v tkaln ici približno naših  delavcev z u rejenim i stano- 
100 — 120; vanjskim i in  družinskim i razme-

3. prepovedano je tud i nočno ram i. Te v rste  delavcev bo tu d i v 
delo delavcem, katerim  bi po p rihodnje  dovolj na razpolago, 
m nenju  zdravnika obra tne  m edtem  ko bo po vsej verjetno- 
am bulan te  takšno delo po- sti večje ali m anjše pom anjkanje  
slabšalo zdravstveno stan je , ustreznih  delavcev za triizmen- 

— U poštevaje vse to  lahko tr- sko obratovanje  s področja  K ra
dimo, da blizu 200 delavcev ne bo n ja  in okolice. To pom anjkanje 
sm elo delati na  tr i izmene. K er je  očitno že sedaj, k a jti od 155M arjan  S trn iša  — predsednik , stroškov, boljšo kvaliteto, večjo

Miloš Š tem pihar — nam estn ik , p roduk tivnost ob istočasnem  zni- „ . . .
člani pa  so Jože Javorn ik  Sta- žan ju  zaposlenih, k ljub  p rehodu  ? a ta  doloclla zadevajo predvsem  novozaposlem h v našem  pod je tju  
ne  Primožič,' inž Alenka Korce. "  d v o iz m e n s k e g a  n a  triizm ensko zenske P o m e m  to, da  preko  1/5 v prvih 4 mesecih letošnjega leta

KOMISIJA ZA OBRATNE

NEZGODE OBRATA I
Polde Jenko  — predsednik , Bo

r is  Soklič — nam estnik , člani pa 
so: M arjan  K rižaj, Alojz O ster
m an, Jože Šmid.

iz dvoizm enskega na  triizm ensko v , ., . „  ,, 1 • T žensk, ki so sedaj zaposlene vobra tovan je  Danes tka ln ica  I za- tkalnici ne bo ^ j u ć i t i  v
poslu je okoli 960 delavcev, po iz- triizm ensko delo . PostaJvlja  se 
vrsem  avtom atizaciji -  večji del vprašanje> kam  z n jim i. KjeJ n a jti

ustrezna  delovna m esta  zanje?
— Druga posledica triizmenske- 

ga ob ra tovan ja  bo tudi zaposlo-

se predvideva že letos — jih  bo 
zaposlenih v tkalnici I le še okrog 
800, to rej okrog 150 m anj. Ven
d a r se razm erje  m ed m oškim i in 

TEKSTILEC Pečnik ženskam i ne bo sprem enilo in  bo
KOMISIJA ZA OBRATNE ostalo približno 1:4 v ko rist žensk.
NEZ&ODE OBRATA II — Še p redno  pa  pade dokončna
Jože K nific — predsednik , Sto- odločitev o uvedbi treh  izm en v 

jan  Pečnik — nam estn ik , člani pacelo tn i tkaln ici bi bilo potrebno

Nagradna križanka

je  k a r 60 takšnih , ki so se dose
lili v K ranj iz drugih krajev  Slo
venije. Vsi ti seveda še povečuje
jo  stanovanjski problem , ki je  
v K ran ju  že itak  pereč. To pa  je 
tudi ena slaba s tran  m edalje.

Polde Jenko

Vodoravno: 1. država v jugo
vzhodni A rabiji z isto im enskim  
glavnim  m estom , 6. im e p o p u lar
nega p isa te lja  pustolovskih in in 
d ijansk ih  rom anov Greya, 7. so
glasnika v sred in i abecede, 9. 
k ra jš i naziv za p rašek , ki se upo
rab lja  za uničevanje  m rčesa, 10. 
hojen je , hoja, 12. obdelovanje n ji
ve s plugom , o ran je , 13. glavno 
m esto  etiopske pok ra jin e  E ritre 
je, 15. p riljub ljen  slovenski ted 
nik , 16. am eriška pevka zabavne 
glasbe (Peggy), 17. h im ala jska  k o 
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za; tu d i k ra j v severni Is tri, 19. 
avtom obilska oznaka na  diplo
m atsk ih  vozovih, 20. reka, ki te 
če skozi ro js tn i k ra j velikega an 
gleškega d ram atika  Shakespeara 
S tra tfo rd , 22. kontro la , nadzoro
vanje.

Navpično: 1. o tok  na  am eriški 
rek i H udson, na  katerem  se je 
razvil najvažnejši del m esta  New 
York, 2. k ra tica  velike evropsko- 
azijske države, 3. v rs ta  posode za 
p ran je  perila , 4. prebivalec p ritli
kave državice v Pirenejih , 5. p ra 
vilna enakorobna tr is tran ičn a  p i
ram ida  v geom etriji, 8. ra s t tele
sa, stas, 11. okra jšava  za zahod- 
nonem ško valuto, 14. kemični 
sim bol za kovino alum inij, 18. 
oblika življenjske skupnosti v 
p radavnini, 21. k ra tica  za »Nogo
m etna  zveza«.

IZŽREBANI SO BILI:
(nagradne serpentine)

1. nagrada  — 1500 — Franc Ma
sten, gravura, 2. nagrada —■ 1200
— Janez V raničar — splošna up ra
va, 3. nagrada — 1000 — Anica Mi
helčič — predilnica II, 4. nagrada
— 900 — Nežka Štefe — splošna 
uprava, 5. nagrada — 800 — An
drej Kodele, 6. nag rada  — 600 —■ 
M arija K rižnar.

Obvestilo
OBVESTILO KOMISIJE ZB

K om isija ZB p rire ja  izlet »NEZNANO KAM«, in sicer 
30. jun ija . Odhod bo ob 6. u ri z ju tra j izpred obrata  I.

Izleta se lahko udeležijo vsi člani in upokojeni člani ZB. 
Prijave sprejem a sindikalna p isarna do 25. junija . Prijavite 
se takoj!

Kom isija

V predilnici II so se poslovili od dolgoletnega člana Staneta MATE
LIČ, ki odhaja v pokoj. Matelič je bil mojster, vedno vesel in pri
pravljen pomagati. Člani enote so mu ob slovesu dali darila ter se 
prisrčno poslovili.

MARIJA ISKRA
je odšla meseca m aja. Zadnja leta 
je bila zaposlena v ekspeditu, 
prej pa v predilnici I. M arija je 
aktivno sodelovala v družbeno
političnih organizacijah, kot de
lavka pa je bila m arljiva in vzor
na. M arija je  sodelovala tud i v 
NOV. Ob odhodu ji vsi sodelavci 
želimo veliko zdravja in sreče v 
krogu domačih.

Sodelavke so mu izročile darila



Povečana fluktuacija 
zaposlenih

V začetku letošnjega leta ugotavljam o precej povečano fluktua-
cijo  v prim erjavi z istim oodobj em lani.

V posameznih mesecih je  zapustilo podjetje:
I9ö3 1962 1961

m ž skupaj m ž skupaj skupaj
januar 10 20 30 4 i / 21 22
februar 17 25 42 8 16 24 12
marec 50 10 60 37 19 56 39
april 20 15 35 12 30 42 28

skupai 97 70 167 61 82 143 101
Iz podatkov vidimo. da je fluktuacija porasla od 101 v letu

1961 na 167 v letu 1963, kar predstav lja  povečanje za 66 odstotkov. 
Medtem, ko se je število žensk, ki so zapustile podjetje, od  ̂82

v letu 1962 zm anjšalo v letu  1963 na 70, to rej za 8, pa je  močno 
poraslo število moških, ki so ousu v tem  času iz podjetja . V letu
1962 je  odšlo 61 m oških, m edtem  ko jih  je  letos odšlo že 97 ali za 
59 odstotkov več.

Da b i.dobili jasnejšo  sliko m oram o pregledati še načine prene-
han ja  delovnega razm erja:

19621963
delavcev delavcev

Sporazum na odpoved 26 13
Lastna odpoved 17 4
Sam ovoljna zapustitev dela 16 10
Odpoved s stran i pod je tja . . 3 - 1
Disciplinsko odpuščeni 3 2
Odsluženje kadrovskega roka 39 29
Upokojeni ali K onfekcija 12 11

Skupaj 167 143
Šele načini p renehanja  delovnega razm erja  nam  dajo točnejši 

pregled fluktuacije delovne sile. Če odštejem o tiste, ki so zapustili 
podjetje  zaradi odsluženja kadrovskega roka, dalje upokojene ali 
prem eščene v 'Konfekcijo »Triglav« po Invalidski kom isiji in ostalo, 
torej delavce, ki so odšli iz p o d je tja  po višji sili vidimo, da je 
dejansko fluktuiralo  v letu 1962 vsega 30 delavcev m edtem  ko 
v letošnjem letu že 65 delavcev ali z drugo besedo fluk tuacija  se 
j e  v prim erjavi z istim razdobjem  lanskega leta povečala letos za 
116 odstotkov.

Kje je iskati dejanske vzroke za tako povečano fluktuacijo, ki 
nekaterim  ekonom skih enotam  že povzroča resne težave, saj zapu
ščajo. pod jetje  večinoma mladi (povprečno stari 25 let), zdravi in 
že usposobljeni delavci, m edtem  ko je nove delavce treba šele 
priučevati, kar tra ja  včasih dolge mesece in tudi leta. Naj nas 
zato 155 letos na novo zaposlenih ne uspava preveč.

Vzrokov je več. Čeprav delavci ob odhodu iz pod je tja  ne 
i povedo vedno resničnega vzroka, so na prvem  m estu  osebni doho
dek in odnosi te r  delovni pogoji. To nam  dokazujejo tako izjave 
delavcev kot tudi ta le  podatek: v prv ih  4 mesecih 1961. leta je 
odšlo iz bivšega pod je tja  »Tiskanina« le 40 delavcev, v letošnjem  
letu pa iz ob ra ta  I že 111 delavcev, ozirom a je v 1961. letu po svoji 
volji zapustilo Tiskanino 17 delavcev, v letošnjem  letu pa v ob ra tu  I 
50 delavcev, torej tr ik ra t več. K ot je  znano, sm o osebne dohodke 
v tak ra tn i Tiskanim  vskladili z ostalo industrijo  v K ran ju  v drugi 

j polovici 1960 ozirom a v začetku 1961. leta. Od tak ra t pa do danes 
pa  se osebni dohodki niso pri nas bistveno povečali, saj povečanje 
osebnih dohodkov ni ustrezno pokrilo  n jti višje p roduktivnosti 
niti težjih delovnih pogojev, povečanega obsega nočnega dela ter 
prevoznih stroškov, kaj šele po rasta  življenjskih stroškov. Na neka
terih  delovnih m estih pa  je  prišlo z novimi pravilniki celo do 
znižanja m inim alnih osebnih dohodkov. O stala k ran jska  pod je tja  
pa  beležijo vztrajen napredek tudi na tem  področju  in tako  smo 
spet močno zaostali.

Na drugem  m estu  so m edsebojn i'odnosi. K ljub tem u, da so se 
m edsebojni odnosi bistveno zboljšali, p riha ja  še vedno med delavci 
in neposredno nadrejenim i do nepotrebnih sporov, žalitev, om alo
važevanja in  podobno, k a r pogosto pripelje do prekinitve delovnega 
razm erja  podrejenega delavca. Ni dvoma, da bodo vodstva eko
nom skih enot, njihovi sam oupravni organi in tud i centraln i organi 
pod je tja  vprašanje osebnih dohodkov in m edsebojnih odnosov, 
m orali dobro proučiti in izboljšati. Is to  velja tud i za delovne 
pogoje, saj so na nekaterih  delovnih m estih  res toliko težavni, 
da bo treba  h itro  ukrepati, če želimo obdržati na tak ih  delovnih 
m estih stalne delavce.

Povečana fluktuacija, ki še vedno narašča, nam  nikakor ne 
m ore b iti deveta briga; saj nam  iz dneva v dan p rinaša  škodo, 
in zopet škodo. V nevarnosti je  proizvodnja in še bolj kvaliteta 
izdelkov, to  pa pom eni v našem  sistem u delitve zm anjšan je  osebnih 
dohodkov, kar bo zopet povod za še večjo fluktuacijo . Smo torej 
v začaranem  krogu, iz katerega je treb a  stopiti, vendar z besedo 
— »ni sredstev« — tega koraka ne bomo uspešno napravili.

Pavla Mravlje 
o sebi
meni. Ko sem šla zadnji večer na 
delo, sem pomislila, kako mi bo- 
Toliko let sem delala, naenkrat pa 
nič več. Sklenila sem, da bom trd
na. Moji delovni tovariši in tova
rišice pa so mi priredili tako lepo 
slovo, da ga nikoli ne bom pozabi
la. Spominjali smo se skupnih na
porov, skrbi, utrujenosti in tudi 
prepirov, ker med tistimi, ki dela
jo, vedno kaj pride. Malo smo po- 
'jokali, malo preklinjali, vedno pa 
delali in izpolnjevali svoje dožno- 
sti. Slovo smo Slavnostno zaključili 
pri Jerici, kjer sem vsem skupaj 
držala zelo slovesen govor. Vse ž iv 
ljenje so drugi meni govorili, takrat 
sem pa jaz povedala .svoje. Rekla 
sem tudi, naj nikar toliko ne pri
ganjajo pri delu pridnih starejših 
žena, k i vedno delajo kolikor je 
treba in še več, ampak naj naučijo 
mlade, da bodo delale kot smo me, 
ker bo to v korist njim samim, pod
jetju in vsem.«

Na koncu pa želim kolektivu še 
veliko delovnih zmag.

Kopalne obleka
Bliža se čas, ko bom o lahko 

oblekle kopalne obleke. Izbira je 
letos zelo pestra. Lahko se še ved
no odločite za dvodelne kopalke. 
Če im ate vitko postavo, boste to  
kaj rade storile. Bikini ali dvo
delne kopalce, ki segajo do pasu 
so bolj p rak tične  kot enodelne, 
ka jti zelo zdravo je, če si lahko 
sončimo čimveč kože. Enodelne 
kopalke so navadno bolj estetske 
posebno za polnejše osebe. Le
tos so m oderne kopalke v kom 
binaciji enobarvnega s črtastim  
blagom, č r te  vedno olepšajo  po
stavo, če so pravilno kom bin ira
ne. Na prim er, če sm o bolj pol
ne se bom o odločile za kom bina
cijo č rt podolgem , če pa  smo su
he pa  nam  bodo p risto ja le  črte  
počez. Tistim , ki se ne m orejo 
pohvaliti z idealno postavo se ne 
priporočajo  preveč p isane kopal
ke. Lepo je, če je  kopalna oble
ka m očnejše ženske bolj um irje
na, ker debelost potem  ne izstopa 
preveč.

Janželj Julka

Zadnje čase pogosto slišim , ka
ko nekateri člani godrn jate  čez 
dohodke. Rad bi vam pojasnil, 
da to  ne sm ete delati, ker je  tu  
posredi v išja  sila, in sicer sistem  
oovezne ro tacije, ki je  m ed d ru 
gim zajel tud i naše dohodke. Ta
ko smo bili p red  leti na  vrhu 
lestvice osebnih dohodkov v ko
m uni, sedaj smo pa zaradi ro taci
je zdrknili že na  eno zadnjih  
m est. Bojim  se v našem  prim eru  
sedaj še tega, da bodo uvedli še 
izpadanje zadnjih  dveh na  lestvi
ci, kot je  to  običajno p ri športn ih  
tekm ovanjih . V tem  p rim eru  bi 
m orali seveda v nižjo ligo, kar 
ne bi bilo posebno p rije tno .

Ko se že v rtim  okoli dohodkov 
in finančnih sredstev  bi rad  om e
nil še to, da tud i ni treb a  razšir
ja ti klevet in raznih neresničnih 
zgodbic okoli tistega izleta v No- 
vigrad, ki je  bil po sklepu Cen
tralnega delavskega sveta p lan i
ran  za 15. m aj. N ekateri govorite, 
da ni bilo ustreznih  sredstev, če
prav so ostale v ta  nam en ne
izplačane sejn ine članov CDS in 
upravnega odbora, nekate ri go
vorite, da enostavno nism o smeli 
na izlet, ker to v pod je tjih  ni več 
dovoljeno, nekate ri pravite, da so 
vas potegnili, vendar se m i zdi, 
da pravega vzroka ne veste niti 
vi n iti jaz. K er pa  je  nekje le 
teh ten  vzrok bi bilo p rav  in  na  
m estu, če bi ga v p rihodn ji šte
vilki lahko brali. V erjetno ste 
tudi vi tega m nenja, vsaj m islim , 
da je  tako.

K er so kot vidite to k ra t n a  p ro 
gram u osebni dohodki bi povedal 
še to, da so nekate ri člani eko

nom ske enote vzdrževalni ob ra ti 
v o b ra tu  II uvedli kaj čuden si
stem  nagrajevanja . Gre za tiste  
člane, ki izdajajo  ostanke. Delali 
so pa  takole: delavec je  vzel
ostanke, vzemimo 4 kg; na  list
ku  je im el to re j napisano 4 kg 
ostankov, v zavitku jih  je  p a  bilo 
sam o 3 kg. Ko p a  so nesli dom ov 
ostanke om enjeni nebodijih treba, 
so im eli na listku  nap isano  3 kg, 
v zavitku pa  je  bilo 4 kg o stan 
kov. Sicer res pravi pregovor — 
KDOR RISKIRA, TA PROFITI- 
RA — vendar bi bilo prav, da  bi 
tem  članom  dali tud i odpustnico  
iz p o d je tja  ko t dodatno  nagrado.

Om eniti m oram  še nekatere  
ženske iz splošne uprave, ki po
s ta ja jo  vse bolj p redrzne in  ce
lo nesram ne. Tako le ta jo  vedno 
bolj pogosto t ja  gor v ad ju s tirn i 
«p 'a^uejso  ofozoj J3f5[ ‘ijapppo  
bi zadostile svojim  željam  in za
htevam , čeprav to  ni dovoljeno. 
Če ne gre drugače, nadlegujejo  
tam  zaposlene delavke k a r  na 
hodnikih in tu d i p r i m alici, da 
reve sploh ne vedo, kam  bi se 
skrile. D ostik rat celo na m alico 
ne gredo prav  zarad i strahu , da 
se ne bi srečale z om enjenim i iz
siljevalkam i. Jaz pravim  takole: 
VSE KAR JE  PRAV, VENDAR 
ČE SE RAZMERE N E BODO 
BISTVENO IZBOLJŠALE, BOM 
»NAŠUNTAL« UREDNIKA, NAJ 
JIH  MALO POSLIKA, JAZ PA 
BOM NAPISAL ŠE USTREZEN 
KOMENTAR. BOMO VIDELI, ČE 
BODO POTEM ŠE TAKO OB
JESTN E IN  V SILJIV E.

Sedaj p a  še eno, ki je  precej 
podobna tis ti zgodbici o znam eni

tem  in nepozabnem  »GUMBKU« 
v o b ra tu  II . K ot veste sem  m oral 
ta k ra t k a r precej čvekati, da so 
ga končno le naredili. T udi v tem  
p rim eru , ki ga bom  tako j n a 
vedel m islim  tako  dolgo gobcati, 
da bo zadeva ure jena . V p isa rnah  
v o b ra tu  II  je  nam reč m lada tip 
karica, ki že več ko t dva m eseca 
prosi za delovno mizo. T renu tno  
im a mizico za pisaln i s tro j, m ed
tem  ko im a ostale  p ripom očke 
k a r n a  tleh. P repričan  sem, da 
bi mizico in  tu d i še kaj drugega 
dobila tako j, če ne bi b ila  sam o 
stro jep iska . Upam  pa, da  bo mizo 
vseeno dobila v b ližnji p rih o d 
nosti, ko t so v ra ta r ji dobili svoj 
gum bek.

N ekega dne (če vas zanim a to 
čen dan, je  bilò 1. ju n ija )  sem  
šel skupaj z delavci iz predilnice 
I in tkaln ice I m im o zgradbe 
oplem enitilnice, in  sicer ob 22.10. 
Po pravici povem , da sem  se m o
ra l u stav iti, saj je  iz p rostorov , 
k je r  im ajo  san ita rije , zadonela le
p a  narodna  pesem . Ni dvom a, da 
so jo  udeleženi m oški čudovito 
zapeli, čeprav je  tu d i res, da  bi 
bilo  m o rd a  še bo lje  in  ko ristne je , 
če bi tako  p ridno  p rije li za delo, 
saj se s p lanom  v te j eno ti ne 
m orejo  posebno pohvaliti. Drugič 
p a  naj jo  veselo zapo je jo  na  po
ti dom ov ali p a  ta k ra t, ko bodo 
po dolgem  času p lan  spet p re 
segli tako  ko t bi bilo treba .

Še lep pozdrav! L. č.

OBVESTILO!
K rižanke o d da jte  na jkasne

je  do 28. jun ija! Prispevke za 
naslednjo  številko oddajte  
do 25. jun ija!

Spet
avto-
moto

Poštenega najditelja
.prosimo, naj vrne očala, ki jih  je izgubil n aš v ra ta r  v o b ra tu  
I, p red  kakim i. 30 dnevi vzdolž obratne am bulante ozirom a 
pred  vhodom  v podjetje . Vrne naj jih  k a r p r i v ra ta rju .

Uredništvo

ZAHVALA

Vsem tiskarjem plemenitilnice I se lepo zahvaljujem za lepa 
darila, ki so mi jih  poklonili ob odhodu v pokoj.

Peter Vilfan

ZAHVALA

Vsem, ki so šli za pogrebom dragega očeta, darovali vence in 
sočustvovali — se lepo zahvaljujem. Vera Bogataj

tečaj
Društvo Ljudske tehnike naše

ga podjetja je tudi letos spom la
di organiziralo avto-m oto^rcaj za 
nove voznike A in B kangorije. 
Tečaj obiskuje 41 članov našega 
kolektiva. Prihodnje dni bodo na 
programu že prvi izpiti. Naša 
Ljudska tehnika je že doslej 
vzgojila vrsto novih voznikov, s 
tem tečajem pa bo »pridobila« 
spet lepo število novih.

Na tečaju so predavali: Miloš 
Štempihar (prom etne predpise), 
Miro Golobič (tehniko vožnje) in 
ing. Grošelj (m otoroznanstvo).

Naslednji tečaj bo Ljudska teh
nika organizirala spet jeseni.

Jože Javornik


